
   
 

3. marts 2020 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
1) Kan Naalakkersuisut berette om, hvor mange kvinder, som skal til Danmark til undersøgelse, 

udredning og kontrol for mammografiundersøgelser?  

2) Hvor meget vil det koste ift. hvis kvinderne var blevet i Nuuk og hvor længe forventer man at 

køre med den ordning? 

3) Hvad er Naalakkersuisuts tiltag hvad angår det finansielle og bemandingsmæssige mht. planer 

om at implementere Steno Diabetes Center? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraterne)  

 
Begrundelse: 
Det forlyder, at mange kvinder fra januar 2020 bliver sendt til mammografiundersøgelser i 
Danmark. En undersøgelse, som før var foregik på DIH, og hvor kvinderne kom fra kysten og til 
Nuuk. 
Der er planer om at implementere Steno Diabetes Center, som skal være fondsdrevet i de første 
10 år. Dernæst har Sundhedsledelsen endnu ikke udmeldt, hvordan driften skal finansieres. 
 
Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 
 


